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P r o t o k ó ł  Nr XXI/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 31 maja 2012r. odbytej w sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 900 do 1135 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                        Otwarcia XXI sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady 
Czesław Moch witając:   Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, sołtysów oraz redaktorów Gazety Jarocińskiej    
i Życia Jarocina. 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności  stwierdził kworum, bowiem w sesji na 
ustawowy skład 15 radnych, obecnych było 15. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
Na sesję nie przybyli zaproszeni goście: radni Rady Powiatu Jarocińskiego oraz 
przedstawiciel Policji. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                  Przewodniczący Rady pytał czy są wnioski o zmianę porządku obrad.  
Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
Przedstawienie porządku obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2.  Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIX i XX sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XIX 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XIX sesji Rady oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7. Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
8. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu               

z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
9. Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
10. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 

11. Przedstawienie stanowisk pozostałych komisji Rady oceniających wykonanie budżetu 
Gminy. 

12. Dyskusja nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
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15. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu p łatności oraz 
rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa za 2011 rok. 

16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XIX sesji 

Rady. 
18. Zamknięcie obrad. 

 
ad.3  Przyjęcie protokołu z XIX i XX sesji Rady Gminy. 
                   Protokoły z XIX i XX sesji  wyłożone zostały  do wglądu przed sesją oraz 
podczas posiedzeń komisji Rady w dniu wczorajszym. 
Do protokołów z sesji nie wniesiono uwag. 
Za przyjęciem protokołu z XIX sesji  i XX uroczystej  sesji Rady Gminy głosowało 15 
radnych. 
 
ad.4  Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje zgłosili: 
Radny Maciej Skowron: 
- wnioskował o zabezpieczenie terenu starej oczyszczalni ścieków przy której zniknęło  
  ogrodzenie, 
- o naprawę zapadniętego asfaltu na ul. 15 Sierpnia  przy nowym komisie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w ZPOW zginęło opłotowanie przy 4 studniach i jest 
to zgłoszone. 
Radny Dariusz Józefiak  wnioskował o: 
- odmulenie rowów i nasadzenie drzew przy drodze Kotlin – Sławoszew, 
- wycięcie trawy przy drogach: Sławoszew – Kurcew i Sławoszew – Racendów. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o wyczyszczenie Kotlinki, którą zmuszony jest 
czyścić codziennie, aby  woda płynęła korytem rzeki, a nie przez łąkę radnego.  
Radna Jolanta Urbaniak  wnioskowała o wprowadzenie ograniczenia prędkości na ulicy 
Norwida, powiadomienie policjantów, aby zwrócili uwagę na młodzież  przekraczającą  
prędkość na tej ulicy,  urządzającą rodeo  szczególnie w soboty i niedziele i rozważenie 
możliwości wybudowania muldy. 
Radny Szczepan Szymczak  wnioskował o: 
- ułożenie rury w głębokim rowie  przy drodze Magnuszewice – Wyszki Góry (przy sklepie  
  GS „SCh” w Magnuszewicach) i jej przysypanie, 
- naprawę wyrwy na skrzyżowaniu dróg Magnuszewice – Prusy – Wyszki, którą pominięto 
  podczas naprawy dróg, 
- naprawę uszkodzonej  studzienki kanalizacyjnej przy kościele w Magnuszewicach, 
- ustawienie tablicy „Parking” przy kostnicy w Magnuszewicach. 
Radny Bogdan Pacholak mówił, że rolnicy skarżą się na straty spowodowane przez bobry    
i dziki i niskie rekompensaty otrzymywane za poniesione straty w uprawach. 
 
ad.5  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XIX sesji Rady. 
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                 Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
-  podpisał uchwały podjęte przez Radę  na XIX sesji, 
- zapoznał się z oświadczeniami majątkowymi radnych i przekazał je do Urzędu Skarbowego 
  w Jarocinie  oraz Wójtowi Gminy, 
- 18 maja obecny był  na VIII Biegach Jana Pawła II w Kotlinie mówiąc, że zorganizowano je 
  w sposób poprawny za co podziękowanie należy się głównemu organizatorowi radnemu  
  Włodzimierzowi Szymkowiakowi, 
- 21 maja uczestniczył w Powiatowym Zjeździe Sołtysów  zorganizowanym w Witaszycach 
  przez Starostwo Powiatowe w Jarocinie, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów na dzisiejszą sesję i posiedzenia komisji Rady. 
Do informacji Przewodniczącego  nie zgłoszono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XIX sesji Rady oraz             
z wykonania uchwał Rady. 
                Sprawozdanie z wykonania uchwał oraz o wydanych zarządzeniach przedstawione 
przez Wójta stanowi załącznik do protokołu. 
Wójt poinformował, że w okresie od XIX sesji Rady: 
- zapoznał się z oświadczeniami majątkowymi za rok 2011 złożonymi w ustawowym terminie  
  przez Sekretarza, Skarbnika i kierowników jednostek, 
- 25 kwietnia odbył ostatnie z zebrań wiejskich w Woli Książęcej  na którym omówiono 
  bieżące sprawy sołectwa i nowego systemu gospodarki odpadami,  
- 27 kwietnia uczestniczył w konkursie dla dzieci  pt. „ Piosenka szkolna” w Szkole  
  Podstawowej  w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie, 
- 30  kwietnia uczestniczył w konkursie dla dzieci nt. bezpieczeństwa ruchu drogowego jakie  
  odbyło się  w Szkole Podstawowej w Woli Książęcej, 
- 2 maja uczestniczył w uroczystej sesji Rady Gminy jaka odbyła się w Szkole Podstawowej 
  w Kotlinie, 
- 7 maja odbył spotkanie robocze z członkiem Zarządu Marszałkowskiego Województwa  
  Wielkopolskiego Panem Krzysztofem Grabowskim, 
- 18 maja obecny był na VIII Biegach Jana Pawła II  w Kotlinie, 
- 19 maja obecny był na III edycji konkursu „ Dziedzictwo Kulinarne Południowej 
  Wielkopolski”  w Dobrzycy w której udział wzięło m. innymi KGW ze Sławoszewa, 
- 30 maja uczestniczył w spotkaniu  promocji książki Pani Janiny Grala  pt. „ Siedmiomilowe  
   buty”. 
Wójt poinformował o planowanych  bezpłatnych badaniach profilaktycznych 
mammograficznych  jakie odbędą  się w Kotlinie w dniach 9 lipca br. przy Domu Strażaka 
 i 10 lipca br.  przy Szkole Podstawowej.  Zapisy na badania przyjmuje pracownik Urzędu 
Gminy Justyna  Zawieja. 
Następnie Wójt złożył informację o zrealizowanych zadaniach w okresie międzysesyjnym: 
- 11 maja złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego  Województwa  Wielkopolskiego  
   w Poznaniu o przyznanie pomocy finansowej  w kwocie 10 tys. zł na wymianę pokrycia 
   dachowego świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
- 21 maja dokonano wyboru wykonawcy wymiany pokrycia dachowego świetlicy    
  w Sławoszewie  i z 3 ofert wybrano firmę R. Hajdysza z Wyszek, 
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- 22 maja dokonano wyboru oferty na zakup i dostawę materiałów chodnikowych złożonej  
   przez ZPB Kaczmarek z Rawicza,  
- 29 maja dokonano wyboru oferty  na przebudowę drogi w Kurcewie złożonej przez firmę  
  „DROBUD” z Jarocina, 
- ogłoszono dwa przetargi na: przebudowę ulicy 15 Sierpnia i przebudowę drogi w Woli  
  Książęcej -  Poniatówka, na budowę których Urząd Marszałkowski w Poznaniu przyznał  
  Gminie dotację w kwocie 150 tys. zł, 
- zlecono opracowanie kosztorysu inwestorskiego  na wykonanie remontu  części socjalnej  
  świetlicy wiejskiej w Racendowie, 
- złożono w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu wniosek o przyznanie środków na  
  rozbudowę i przebudowę Domu Strażaka w Kotlinie, który to wniosek jest na 165 pozycji na 
  346 złożonych wniosków, 
- 24 maja odbył Wójt spotkanie z gospodarzami świetlic wiejskich na którym omówiono  
  sposób realizacji wydanego zarządzenia w sprawie opłat za korzystanie ze świetlic 
  wiejskich, 
-  podpisano umowę z Jarocińskimi Liniami Autobusowymi w Jarocinie na usługi transportu 
   publicznego na terenie gminy na linii P2 na okres 3 miesięcy tj. od 1 czerwca do 31 sierpnia 
   2012r. 
-  29 maja podpisano aneks do umowy z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad    
   w Poznaniu w sprawie wspólnej przebudowy chodnika przy drodze nr 11 w Kotlinie od ul.  
   11 Listopada do ul. 15 Sierpnia wraz z odwodnieniem. 
Do sprawozdania Wójta nie zgłoszono uwag. 
 
ad. 7 Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
                       Przewodniczący Rady  informując, że  sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego szczegółowo omówione zostało na posiedzeniach obu stałych komisji Rady 
prosił Skarbnika  Gminy o przedstawienie sprawozdań. 
Skarbik Gminy poinformowała, że budżet Gminy na 2011 rok uchwalony został uchwałą Nr 
IV/14/2011 z dnia 27 stycznia 2011r. 
Plan dochodów wynosił 21.388.280,00 zł, w tym  dotacje 3.125.137,00 zł i na  zadania 
majątkowe  z udziałem środków unijnych  3.852.140,00 zł. 
Plan dochodów po zmianach  wynosił 21.566.610,00 zł, a wykonanie 21.468.955,74 zł, co 
stanowi 99,55% zadań rocznych. 
Plan wydatków  wynosił 23.536.826,00 zł , w tym na zadania zlecone 3.125.137,00 zł               
i wydatki  z udziałem  środków unijnych  3.804.901,00 zł. 
Zaplanowany budżet nie był zrównoważony. Deficyt  wynosił 2.148.546,00 zł. 
Plan wydatków po zmianach w ciągu roku  wynosił 23.212.423,00 zł, a wykonanie  
wyniosło 22.489.928,29 zł, co stanowi 96,89% zadań rocznych. 
Wydatki majątkowe na plan 4.992.761,- zł zrealizowano w kwocie 4.967.939,51 zł  tj.            
w 99,50%. 
Wartość środków trwałych Gminy  to kwota 31.445.838,42 zł. 
Na dzień  31 grudnia 2011r. Gmina posiadała  następujące zadłużenie: 
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1) pożyczki zaciągnięte z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu w kwocie 1.386.0780,98 zł na budowę: linii przesyłowej 
kanalizacji sanitarnej z Kotlina do Wyszek, sieci kanalizacji sanitarnej przy ul. 
Buchalińskiej i Powstańców Wlkp., kotłowni gazowej  w  Szkole Podstawowej           
w Kotlinie, sieci kanalizacji sanitarnej  w Magnuszewicach i Wilczy  oraz rozbudowę 
istniejącej oczyszczalni ścieków  w Wyszkach, 

2) kredyty zaciągnięte na wydatki majątkowe w kwocie 2.295.000,- zł w tym z: 
- Banku Spółdzielczego  w Jarocinie w kwocie 1.045.000,- zł, 
-  ING Banku Śląskiego Oddział w Poznaniu w kwocie 1.250.000,- zł, 

      3)   pożyczka zaciągnięta na wyprzedzające  finansowanie z Banku Gospodarstwa 
            Krajowego Oddział w Poznaniu w kwocie 1.204.567,- zł na budowę sieci kanalizacji  
            sanitarnej   w Wilczy. 
Łączny dług Gminy wynosił na koniec roku 2011 -  4.885.647,98 zł. 
Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok wraz                     
z informacją o stanie mienia komunalnego stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.  8 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu   z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
                   Uchwałę Nr SO-0954/50/3/Ka/2012 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 27 kwietnia 2012r. w sprawie wyrażenia opinii o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok  wraz z informacją  o stanie mienia 
komunalnego Gminy odczytała Skarbnik Gminy. 
Skład Orzekający RIO wyraził o przedłożonym  przez Wójta Gminy sprawozdaniu                  
z wykonania budżetu  za 2011 rok wraz z informacja o stanie mienia komunalnego Gminy 
opinię pozytywną z uwagą. 
Uwaga dotyczyła  nie przedstawienia w sprawozdaniu zmian w planie wydatków na realizację 
zadań finansowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej oraz  
środków bezzwrotnej pomocy państw członkowskich EFTA i pochodzących z innych źródeł 
zagranicznych. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że  zadanie „ Budowa  kanalizacji  sanitarnej w Wilczy”                 
z udziałem środków pochodzących z UE wpisano do zadań majątkowych.  Nie omówiono  
natomiast zmian   w wysokości udziału  tych środków w ciągu roku. 
Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
ad.9 Zapoznanie się ze stanowiskiem  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
                    Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Jolanta Urbaniak odczytała  uchwałę Nr 
2/2012 Komisji Rewizyjnej z dnia 19 kwietnia 2012r. w sprawie absolutorium. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu Gminy za 2011 rok 
wnioskując o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy  za rok 2011. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
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                        Uchwałę Nr SO-0955/3/3/Ka/2012 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu        
z dnia 7 maja 2012r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin za 2011 rok odczytał Przewodniczący Rady. 
Skład Orzekający RIO wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi 
absolutorium jest  uzasadniony niezgodnie z wymogami prawa, bowiem rozpatrując 
sprawozdanie z wykonania budżetu Komisja nie posiadała opinii RIO o  sprawozdaniu           
z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok, którą Skład Orzekający wydał w dniu 27 kwietnia 
2012r. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak wyjaśniła, że członkowie Komisji 
Rewizyjnej uczestniczyli w szkoleniu nt. absolutorium organizowanym przez RIO w dniu 17 
kwietnia br.  Posiedzenie Komisji na którym rozpatrywano sprawozdanie finansowe                 
i sprawozdanie z wykonania budżetu odbyło się w dniu 19 kwietnia br. Opinię Składu 
Orzekającego RIO otrzymano w dniu 30 kwietnia br. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że z opinią tą Komisja Rewizyjna 
zapoznała się i nie ma ona wpływu na zmianę opinii  Komisji  co do wykonania budżetu 
Gminy za 2011 rok. 
Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.11 Przedstawienie stanowisk pozostałych komisji Rady oceniających wykonanie 
budżetu Gminy. 
                 Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław 
Wodniczak  przedstawił pozytywną opinię Komisji co  wykonania budżetu Gminy za rok 
2011 uzasadniając ją dobrym wykonaniem dochodów i wydatków, wykonaniem planowanych 
zadań inwestycyjnych oraz zmniejszeniem zaległości w podatkach i opłatach. 
Komisja również pozytywnie zaopiniowała pozostałe materiały sesyjne. 
                 Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przedstawił 
pozytywną opinię Komisji o wykonaniu budżetu Gminy za 2011 rok stwierdzając, że budżet 
wykonany został prawidłowo. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała pozostałe materiały sesyjne. 
                 
ad.12  Dyskusja nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy oraz informacja o stanie mienia komunalnego Gminy.   
                    Przewodniczący Rady  mówiąc, że nie ma uwag do wykonania budżetu Gminy za 
2011 rok prosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie, podając wysokość: 
- zrealizowanych wydatków w kwocie 22.489.928,29 zł, 
  w tym: - wydatki bieżące  17.521.988,78 zł 
              - wydatki inwestycyjne 4.967.939,51 zł co stanowi 99,50% planowanych wydatków  
                 inwestycyjnych. 
Dalej Przewodniczący Rady mówił, że na inwestycje Gmina przeznaczyła środki własne oraz 
dotacje i kredyty: 
                                 - 2.812.567,00 zł  - pożyczki  i kredyty, 
                                 -    953.457,88 zł  - dotacja celowa na zadania majątkowe, 
                                 -      30.000,00 zł  - dotacja celowa ze Starostwa Powiatowego  
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                                       w Jarocinie, 
                                 -    771.000,00 zł  - środki  własne Gminy. 
Przewodniczący Rady wyliczył, że środki na inwestycje w 75% pochodzą z dotacji                   
i kredytów i w 25% z dochodów własnych. 
Następnie Przewodniczący Rady podał kwotę długu Gminy na dzień 31 grudnia 2011r. – 
4.885.647,98 zł co stanowi 22,75%  zrealizowanych dochodów Gminy.  
Po odliczeniu środków pozyskanych  obecnie na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Wilczy 
w kwocie  1.204.567,00 zł  zadłużenie Gminy zmalało do 3.681.080,98 zł, co stanowi 
17,15%. 
Przewodniczący Rady powiedział, że  wiele samorządów chciałoby mieć takie zadłużenie. 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że w roku 2011 Gmina zaciągnęła kredyt w kwocie 1.250.000,- 
zł z ING Banku Śląskiego na zadania inwestycyjne i 358.000,- zł pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  na budowę sieci 
kanalizacji sanitarnej w Wilczy. 
Następnie Przewodniczący Rady podliczył  wydatki w dz. 801 „Oświata i wychowanie”            
i w dz. 854 „Edukacyjna opieka wychowawcza” co dało sumę 8.165.129,88 zł. Subwencja na 
realizację zadań oświatowych stanowiła kwotę 5.724.440,- zł z czego wynika, że Gmina  do 
oświaty dołożyła 2.440.689,00 zł. Subwencji Gmina nie otrzymuje na przedszkole i „O”. 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę  na wykonanie wydatków w rozdziale 85415 „Pomoc 
materialna dla uczniów” -  w wysokości 66,97% i zwrócono dotację  i sytuacja taka była już 
w poprzednich latach. 
Przewodniczący proponował pomyśleć o zmianie  regulaminu  przyznawania stypendiów, 
które przyznaje się najbiedniejszym i najzdolniejszym  uczniom, aby środki  przeznaczone na 
stypendia były wykorzystywane, a nie zwracane. 
Skarbnik wyjaśniła, że Gmina  na wypłatę stypendiów i zasiłków szkolnych   dokłada 20%  
własnych środków, a przy wypłacie stypendiów  decyduje kryterium dochodowe. 
Skarbnik przyznała, że można przyjrzeć się uchwale jeżeli chodzi o stypendia materialne. 
Jeżeli chodzi o stypendia za wyniki w nauce, to  jest to zadanie typowo Gminy i jeżeli Gmina 
zechce , to może wysokość podnieść ale musi na to znaleźć środki. 
Następnie Przewodniczący Rady wnosił o odpis środków trwałych o małej wartości takich jak 
np. studnia wiercona w Wilczy  o wartości 3,94 zł wykazana  w wykazie „Wartości środków 
trwałych Gminy Kotlin”. 
Skarbnik odpowiedziała, że jest to studnia przy byłej szkole w Wilczy, a studnie takie są także 
w innych miejscowościach gminy. Skarbnik przypomniała, że wartość tego majątku uległa 
zmianie w wyniku denominacji  złotego w wyniku której obcinano cztery zera.  
Przewodniczący Rady pytał  czy są jeszcze wykazane w wykazie środków trwałych budynki 
gospodarcze przy Szkole w Woli Książęcej i w Wysogotówku? 
Skarbnik odpowiedziała, że budynki te  istnieją. 
                Następnie głos zabrał Wójt mówiąc, że wszystkie inwestycje, które wykonano        
w roku 2011 przedstawiają się wizualnie w sposób bardzo dobry. Nie ma się czego wstydzić    
i aby następne lata przynosiły jeszcze większe możliwości pozyskiwania środków, które 
można by przeznaczać na inwestycje, ponieważ potrzeby mieszkańców są duże. 
Wójt mówił, że chciałby, aby w sołectwach powstawało jeszcze więcej inwestycji i żeby 
mieszkańcy sołectw także byli zainteresowani tym, co się dla  nich  robi. 
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Środki są takie jakie są i nie wszystko da się zrobić w ciągu 1 do 3 lat. Wykonuje się to co 
najbardziej potrzebne. Zdaniem Wójta następne lata pokażą jak  postrzegać Gminę  będą inni. 
Na tym dyskusję zakończono. 
 
ad.13. Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu   Gminy za 2011 rok. 
                    Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
Uchwała Nr XXI/106/2012 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do  protokołu. 
 
ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2011 rok.       
                    Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 
Uchwała Nr XXI/107/2012 podjęta  została  jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
                     Przewodniczący Rady złożył gratulacje Wójtowi Gminy i tym, którzy 
przyczynili się do tak  właściwej realizacji budżetu Gminy za 2011r. 
                     Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium. Podziękował za wspólną 
pracę i ciężki trud jaki włożono w realizację zadań. Wójt życzył sobie, aby w następnych 
latach  robiono dużo i dobrze  i  żeby praca jednoczyła. Wójt podziękował pracownikom 
Urzędu Gminy i osobom z zewnątrz wspomagających , którzy przyczynili się do realizacji 
zaplanowanych zadań. 
Wójt szczególne podziękowania złożył Pani Skarbnik Gminy od której jak podkreślił         
uczy się, wręczając Jej  wiązankę kwiatów. 
                      Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 
 
ad.15 Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa za 2011 rok.     
                   Przewodniczący Rady  informując, że temat  omówiony został na posiedzeniach 
obu komisji Rady i nie zgłoszono uwag  prosił o zadawanie pytań, a jeżeli pytań nie będzie 
uzna, że Rada  informację przyjęła.  
Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Rady uznał, że Rada informację przyjęła. 
Informacja stanowi  załącznik do protokołu. 
 
ad.16 Wolne głosy i wnioski.     
               W punkcie tym głos  zabrali: 
Radny Krzysztof Szyszka  pytał – czy są ulgi w zakupie biletów autobusowych                     
w Jarocińskich Liniach Autobusowych  dla emerytów informując, że  w autobusach                
w kierunku  Pleszewa są. 
Wójt odpowiedział, że  ulg w JLA nie ma, ponieważ nie ma na  to środków w budżecie. 
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Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o to, aby Gmina  starała  się w Urzędzie 
Marszałkowskim  o przyspieszenie budowy zbiornika wodnego  na Lutyni. 
Wójt odpowiedział, że spotkał się z członkiem Zarządu Urzędu Marszałkowskiego i temat ten 
także poruszano. Planował wspólnie z Wójtem Gminy Dobrzyca wyjazd w dniu dzisiejszym 
do Urzędu Marszałkowskiego w tej sprawie jednak z uwagi na sesję absolutoryjną nie było to 
możliwe. Nowy termin wyjazdu Wójt uzgodni z Wójtem Gminy Dobrzyca. Wójt zapewniał, 
że dowie się czy przyczyną są  kłopoty finansowe czy brak decyzji Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska. 
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o przekierowanie w okresie wakacji autobusów JLA na 
teren: Racendowa, Sławoszewa, Parzewa i Kurcewa, ponieważ obecnie po tym terenie jeżdżą 
tylko autobusy szkolne. 
Radny Józefiak  poinformował, że  chciałby uczestniczyć w objeździe dróg powiatowych      
z udziałem dyrektora ZDP w Jarocinie Pana Kaczmarka, aby wskazać co należy naprawić. 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
-  wykoszenie trawy w centrum Sławoszewa i przy drodze przy kanale, 
-  nie likwidowanie kursów autobusów JLA w okresie wakacji. 
Sołtys zaprosiła obecnych na XIV rajd rowerowy  jaki planuje się na dzień 9 czerwca br. 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o: 
-  przycięcie koron drzew rosnących przy ul. 15 Sierpnia, ponieważ gałęzie dotykają linii  
   energetycznej, 
-  wykoszenie trawy przy drogach w Kotlinie. 
Wójt zapewniał, że trawa będzie ścięta przy drogach gminnych. 
Przewodniczący Rady przypomniał sołtysom, że mogą zabierać głos  na sesji również            
w punkcie 4 „Interpelacje”. 
Sołtys Marian Żurek poparł wniosek radnego Wodniczaka w sprawie wyczyszczenia 
Kotlinki na której bobry budują tamy przez co podtapiane są pola i  łąki. Sołtys pytał – jak 
daleko można prowadzić  ochronę zwierząt? Sołtys uważał, że nie aż tak żeby było to 
przeciwko człowiekowi. 
                 Sołtys Żurek wnioskował o wyznaczenie przejścia dla pieszych w centrum  
Twardowa przy sklepie. 
                 Sołtys Żurek poruszył temat sprzedaży przez  RSP Kotlin  swojego majątku łącznie                 
z hydrofornią. Sołtys informował, że to wieś Twardów przekazała Spółdzielni grunty pod 
budowę  hydroforni, która miała  służyć  mieszkańcom całej gminy.  Hydrofornia  powstała 
15 czy 20 lat. Gmina robiła dwa odwierty, w tym jeden z oprzyrządowaniem łącznie               
z pompą, a drugi  to tylko wiercenie. Czy jest to udokumentowane  nie wiadomo, ponieważ 
kiedyś robiono jak robiono – mówił sołtys. 
Sołtys mówił również o placu RSP w Twardowie, który jak wyliczył  17 rok pielęgnuje 
Gmina sadząc na nim drzewa i utrzymując porządek, a który także przeznaczony jest do 
sprzedaży. Sołtys uważał, że będzie niebezpiecznie, bo z centrum wsi dzieci odjeżdżają do 
szkoły, a gdy plac będzie ogrodzony do chodnika, to nie będzie miejsca gdzie dzieci będą 
oczekiwać na autobus. 
Wójt mówił, że zagospodarowanie tego terenu było w ramach utrzymania ładu i porządku. 
                Następny  temat o którym mówił sołtys Żurek to park w Twardowie, który gdyby 
był odpowiednio utrzymywany przez Spółdzielnię byłby  jednym z najpiękniejszych  parków        
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w gminie, a jest tam obecnie busz. Na zagospodarowanie parku można starać się o środki UE 
– mówił sołtys. 
Sołtys Żurek przypomniał, że Spółdzielnia na budowę  hydroforni w Twardowie  uzyskała      
z budżetu państwa dotację w wysokości 50%, w takiej jak na budowę budynku socjalnego, 
który przeznaczony jest do sprzedaży. 
Sołtys proponował przypomnieć Spółdzielni o tych faktach.  
Zdaniem sołtysa Żurka  Gmina za hydrofornię w Twardowie powinna zapłacić  nie 100% , a 
50% jej wartości. 
                  Członek rady sołeckiej sołectwa Kotlin  i dziennikarz Kamil Bachorz   zabrał głos 
w sprawie kursów autobusów JLA mówiąc, że to wstyd, co się dzieje z przewozami 
pasażerskimi w gminie Kotlin. Dojeżdżający do pracy kobiety wydzwaniały do dziennikarza, 
żeby coś zrobił, bo nie mają czym dojechać do pracy. 
Kamil Bachorz poinformował, że był u prezesa JLA w tej sprawie i wprowadzono kursy, po 
czym je zdjęto, bo Gmina nie chce dopłacać. Teraz Gmina dofinansowała  do przewozów na 3 
miesiące, a co będzie dalej, czy kobiety znowu będą wydzwaniały – pytał K. Bachorz. 
                   Kamil Bachorz następnie mówił o tym, że młodzież pyta  kiedy coś zacznie się 
dziać w gminie Kotlin, czy samym Kotlinie. Kiedy będzie jakiś festyn, kiedy będą mogli 
wyjść sobie posiedzieć, bo nie ma gdzie. Młodzież pyta kiedy on coś zrobi , a on odpowiada, 
że  już ręki nie dołoży, nie chce organizować w Kotlinie, bo woli pomóż kolegom                   
w Jarocinie. Mówiąc że w Kotlinie nic się nie dzieje K. Bachorz pytał – kiedy jakaś impreza 
w tym Kotlinie będzie?  
                    Wójt w kwestii kursów autobusowych JLA poinformował, że miał  interwencję 
od mieszkańca w tej sprawie i spotkał się z prezesem JLA, a chodziło o członka rodziny K. 
Bachorza. 
K. Bachorz mówił, że nie tylko rodzina dzwoniła do niego. 
Wójt wyjaśniał, że jest możliwość dojazdu do pracy pociągiem, bo funkcjonują jeszcze           
i będą funkcjonować  PKP. Wójt prosił, aby zapomnieć o czasach gdy autobus podjeżdżał do 
wszystkich pod dom i łaskawie zabierał.  Zmienił się system  i jest gospodarka wolno 
rynkowa, która kieruje się swoimi prawami. Także samorząd liczy swoje wydatki i zapewnia 
przejazdy  na tyle na ile jest to możliwe. Wójt poinformował, że w gminach sąsiednich w: 
Jaraczewie i Żerkowie  nadal trwają  negocjacje  w sprawie przewozów. 
Zdaniem Wójta nie można mieć tylko żądań, bo jest to gospodarka wolno rynkowa. Poza tym 
duża ilość mieszkańców  dojeżdża własnym środkiem  transportu. 
Wójt pytał z którego miejsca chciałby  być zabierany K. Bachorz żeby zapewnić mu komfort 
transportu? 
K. Bachorz odpowiedział, że nie musi być zabierany, ponieważ dojeżdża swoim 
samochodem. 
K. Bachorz pytał – czy osoba  zamieszkała w Wyszkach dojeżdżająca do pracy ma sobie do 
PKP dofrunąć, aby na 6 rano do pracy zdążyć? 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że JLA nie poinformowały Gminy o wycofaniu kursu. Informację  
otrzymano przed dniem spotkania Wójta z prezesem JLA od 2 mieszkanek Kotlina 
zgłaszających problem. 
Przewodniczący Rady mówił, że racja jest po obu stronach. Ci co nie mają samochodów chcą 
dojeżdżać autobusami. 
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                Odpowiadając na pytanie odnośnie imprez Wójt  wyjaśnił, że Gmina  nie może 
wspierać tzw. majówek. Wójt  przypomniał, że w maju 2011 roku na zorganizowanie 
majówki dał swoje prywatne pieniądze. 
Kamil  Bachorz potwierdził, że tak było i że podziękował Wójtowi za to. 
 Wójt dalej mówił, że mówienie, iż nic się nie dzieje jest nieprawdą, ponieważ K. Bachorz 
korzysta z boiska Orlik w Kotlinie. Poza tym są place zabaw gdzie spotykają się  mieszkańcy. 
Kulą u nogi jest brak ośrodka kultury  ale trzeba mieć środki, aby rozpocząć. 
Wójt poinformował, że ze środków na promocję dofinansowano  kolarzy, którzy są  
mieszkańcami gminy Kotlin.   
Planuje się zorganizowanie Dnia Kotlina  w połączeniu z Dniem Pomidora, bo jest się czym 
poszczycić i przeprowadzono już rozmowy w tej sprawie z właścicielem ZPOW. 
Kamil Bachorz powiedział, że nie chodzi o to, że nic się nie dzieje, ale młodzież chce 
zabawy, chce się bawić. 
Wójt wyjaśnił, że    po wielu  wielu latach uregulowano sprawę wynajmu świetlic wiejskich     
i imprezy można organizować. 
                       
ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XIX sesji 
Rady. 
           Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIX sesji Rady Gminy udzielił 
Wójt informując, że  cieki wodne: Lubianka i Kotlinka  przewidziane są do renowacji w roku  
bieżącym. 
           Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie w odpowiedzi na przesłane wnioski 
poinformował, że: 
-  uszkodzone chodniki w: Twardowie, Sławoszewie i Kotlinie  zostaną  naprawione  
   w miesiącu maju br. 
-  do naprawy spękań na drodze Kotlin – Sławoszew zobowiązano  wykonawcę robót  
   w ramach  obowiązującej gwarancji, 
-  śmieci przy drogach powiatowych zostaną  wyzbierane   na przełomie miesięcy maja   
   i czerwca br. 
-  rowy przy drodze Kotlin – Sławoszew zostały odmulone w czasie  przebudowy tej drogi, a  
   malowania skrajnych pasów na drodze nie ujęto w budżecie na 2012 rok, 
-  nasadzeń drzew przy drodze Kotlin – Sławoszew  Zarząd dokona w pierwszej kolejności po  
   otrzymaniu środków na ten cel. 
           Urząd Miejski w Jarocinie poinformował, że droga Słupia – Jarocin zostanie 
wyremontowana w ramach bieżącego utrzymania do końca czerwca br. 
           Na pozostałe wnioski odpowiedział Wójt informując, że: 
- droga Racendów – Lubinia Mała  jest naprawiona, 
-  rów przy ul. Cichej  został przywrócony do stanu pierwotnego, a rów przy ul.  
   Teodorowskiej zostanie wyprofilowany po zakończeniu prac w Sławoszewie, proponując 
   poszerzenie pasa drogowego ul. Teodorowskiej i wybudowanie chodnika po jednej stronie 
   drogi, 
-  niskie krzewy  rosnące przy ul.  Ks. Rymarkiewicza i  Poznańskiej wycięto i będą nowe  
   nasadzenia, 
-  wniosek o zwiększenie środków  w budżecie Gminy z przeznaczeniem na basen dla dzieci  
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   z przedszkola i uczniów  szkół zostanie rozpatrzony przy opracowaniu projektu budżetu  
   Gminy na 2013 rok, 
-  tablice z prawidłową nazwą „Piotra Szyszki” i tablice kierunkowe  dla Wyszek   zostały 
   zamówione, 
-  ciepłociąg od ZPOW do szkoły został rozebrany z trudnościami związanymi z linią  
   energetyczną na tym terenie, pozostała jeszcze do rozbiórki część na  
   terenie Zakładu, 
-  zamówiono dla straży 4 aparaty tlenowe, 
-  drogi gminne nie utwardzone  zaliczane do dróg transportu rolniczego  Wójt  proponował  
   wytypować w przyszłym  roku  do  utwardzenia tłuczniem, a następnie  warstwą asfaltu, 
-  teren parkingu  przed sklepem  DINO  oraz obok  sklepu jest terenem prywatnym  i Gmina  
    nie może ponosić kosztów związanych z pracami na tym terenie. Wójt poinformował, że  
   wróci do rozmowy z właścicielem gruntów  w sprawie  użyczenia tego terenu. 
-  drogi gminne zostały naprawione  masą na gorąco. 
              Wójt poinformował, że w dniach 12 i 13 czerwca br. o godz. 1000 w sali Urzędu 
Gminy odbędzie się  szkolenie dla sołtysów  na temat realizacji  funduszu sołeckiego. 
 
ad. 18 Zamknięcie obrad. 
                 Dziękując za udział  Przewodniczący Rady zamknął  XXI sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała:  Paterczyk K.                                        Przewodniczący Rady 
 
                                                                                           Czesław   Moch        

 


